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PROTOKÓŁ Nr LIII/14 

                                                                                                                                                                           

z LIII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2010-2014 

8 października 2014 roku, godz. 1530 

 

Sala Kolumnowa w Urzędzie Marszałkowskim Województwa Lubuskiego 

w Zielonej Górze 

 

 

 

 

Do punktu 1. 

Otwarcie obrad LIII zwyczajnej sesji Sejmiku.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

otwieram 53 zwyczajną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2010 – 2014. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego wita zaproszonych gości. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

przystępujemy do merytorycznej części dzisiejszej sesji Sejmiku. Mamy opóźnienie czasowe, ale było to 

spowodowane, jak Państwo wiecie, komisjami, które się odbywały. Na podstawie listy obecności 

stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego na sesji obecnych jest 27 Radnych, 

wobec tego Sejmik władny jest do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Jednocześnie informuję, że protokół z 52 sesji Sejmiku został umieszczony na stronie internetowej 

www.sejmik.lubuskie.pl, a podczas dzisiejszej sesji jest wyłożony na stoliku Biura Sejmiku. Protokół 

przyjmiemy w końcowej części obrad sesji. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo Radni, 

przypominam, że głosujemy poprzez naciśnięcie wybranego przez Państwa przycisku na urządzeniu 

do głosowania, a głos jest oddany, gdy lampka przy słowie „głosuj” zgaśnie. Proszę o kontrolowanie 

podczas sesji, czy świeci się lampka informująca nas, że urządzenie jest aktywne i przypominam, 

by głosowania za pomocą urządzeń odbywały się przy stole obrad. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Do punktu 2. 

Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przystępujemy 

do uchwalenia porządku obrad 53 sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. Panie i Panowie Radni, 

otrzymaliście Państwo zaproszenie na sesję wraz z porządkiem obrad. Czy porządek obrad zgadza 

się z tym, co Zarząd tutaj chce wprowadzić? Na wniosek Zarządu Województwa Lubuskiego, proponuję 

rozszerzenie porządku obrad o: 

 

• Punkt 5a – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przypadających 

w 2014 roku na realizację zadań samorządu województwa lubuskiego w zakresie 

rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych – 

druk nr 648. 

 

Projekty uchwał dostępne są na stronie internetowej www.sejmik.lubuskie.pl. Informuję, że na stronie 

internetowej www.sejmik.lubuskie.pl dostępna jest wersja projektów uchwał w sprawie: 

• dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2014 rok – druk 

nr 635,  

• dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 

2014-2029 – druk nr 636.  

 

 

Proszę Radnych o powagę. Czy mają Państwo pytania, uwagi do proponowanego porządku obrad 

dzisiejszej sesji?  
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Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt 5a – Podjęcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych przypadających w 2014 roku na realizację zadań samorządu województwa 

lubuskiego w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób niepełnosprawnych 

– druk nr 648. Kto z Państwa Radnych jest za rozszerzeniem porządku obrad, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się 

wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 19, przeciw 0, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został rozszerzony o punkt 5a. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Porządek obrad dzisiejszej sesji Sejmiku wraz z przegłosowaną zmianą, poddaję pod głosowanie. 

Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem porządku obrad wraz z przegłosowaną zmianą, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 22, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji wraz z przegłosowaną zmianą 

został przyjęty.   

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Rozszerzony porządek obrad stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Do punktu 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 

niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym działki 195/5 o pow. 0,0007 ha, położonej 

w miejscowości Drzonków, obręb 0002 Drzonków, gmina Zielona Góra – druk nr 632.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Na sali obecny jest Pan 

Roman Bąk – Dyrektor Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i Planowania 

Przestrzennego. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. O przedstawienie opinii Komisji Gospodarki 

i Rozwoju Województwa, proszę Przewodniczącego Komisji Pana Roberta Palucha.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia pozytywna.  
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy do projektu 

uchwały ktoś z Państwa Radnych ma pytania lub uwagi? Nie ma. Wobec braku uwag projekt uchwały 

w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej 

numerem ewidencyjnym działki 195/5 o pow. 0,0007 ha, położonej w miejscowości Drzonków, obręb 

0002 Drzonków, gmina Zielona Góra – druk nr 632, poddaję pod głosowanie. Kto jest za podjęciem 

uchwały, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 23, przeciw 0, wstrzymało się 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Dziękuję bardzo, przechodzimy do punktu 4. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/616/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej numerem 

ewidencyjnym działki 195/5 o pow. 0,0007 ha, położonej w miejscowości Drzonków, obręb 0002 

Drzonków, gmina Zielona Góra stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Do punktu 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia Planu Zagospodarowania 

Przestrzennego Województwa Lubuskiego wraz z planami zagospodarowania przestrzennego 

miejskiego obszaru funkcjonalnego ośrodka wojewódzkiego Zielona Góra i Gorzów Wlkp. – 

druk nr 633. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Pan 

Romana Bąka. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Roberta Palucha 

o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki i Rozwoju. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia Komisji 

pozytywna. 
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Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś 

z Państwa Radnych posiada pytania? Brak pytań. Wobec braku pytań projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego  

wraz z planami zagospodarowania przestrzennego miejskiego obszaru funkcjonalnego ośrodka 

wojewódzkiego Zielona Góra i Gorzów Wlkp. – druk nr 633, poddaję pod głosowanie. Kto jest za, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/617/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia Planu Zagospodarowania Przestrzennego Województwa Lubuskiego 

wraz z planami zagospodarowania przestrzennego miejskiego obszaru funkcjonalnego ośrodka 

wojewódzkiego Zielona Góra i Gorzów Wlkp. stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Do punktu 5.   

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki 

numer 103/3 położonej w Zielonej Górze, przy ul. Fryderyka Chopina, stanowiącej własność 

Województwa Lubuskiego – druk nr 634. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Dyrektora Romana 

Bąka. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Roberta Palucha o przedstawienie opinii 

Komisji. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś 

z Państwa Radnych ma pytania lub uwagi? Nie ma. Wobec braku uwag projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki numer 103/3 położonej w Zielonej 

Górze, przy ul. Fryderyka Chopina, stanowiącej własność Województwa Lubuskiego – druk nr 634, 

poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk niebieski.  

Za 23, przeciw 0, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/618/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy działki numer 103/3 położonej w Zielonej 

Górze, przy ul. Fryderyka Chopina, stanowiącej własność Województwa Lubuskiego stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu. 

 

Do punktu 5a. 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podziału środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przypadających w 2014 roku na realizację zadań 

samorządu województwa lubuskiego w zakresie rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 

zatrudnianiu osób niepełnosprawnych – druk nr 648. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Pana Dyrektora 

Jakuba Piosika. Czy są wystąpienia klubowe? Proszę Panią Bożenę Osińską o przedstawienie opinii 

Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Opinia 

pozytywna. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Czy do projektu uchwały 

ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie ma. Wobec braku pytań i uwag. Czy ktoś 

podniósł rękę? Przepraszam, opinia Komisji. 
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Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Zagapiłam 

się, przepraszam bardzo. Proszę Państwa, sytuacja jest skomplikowana, ponieważ nie głosowano 

uchwały zgłoszonej do Komisji, natomiast zgłoszono wniosek. Pan Radny Pańtak zgłosił wniosek 

odmienny, dotyczący przekazania części środków przeznaczonych na zadania inwestycyjne i zgodnie 

z uchwałą i na działalność instytucji pozarządowych do konkursu. Pan Radny zgłosił wniosek 

o przekazanie części w wysokości 761 051 zł gminie Szprotawa na prowadzenie działalności ZAZ-ów. 

Wniosek ten był głosowany i stosunkiem głosów 3 do 3, przy jednym wstrzymującym się i moim, jako 

Przewodniczącej głosie przeciwnym, zostaje odrzucony. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, doszło tutaj 

do fałszerstwa. Było posiedzenie… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny, 

ja proponuję… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, ja nazywam to celowo. Było 

posiedzenie Komisji i przepraszam są członkowie, stosunkiem głosów 4 za, 2 przeciw 

i 1 wstrzymującym się, mój wniosek został przyjęty. Było następnie posiedzenie Komisji Sportu, 

odbyło się posiedzenie Komisji Sportu, czyli zakończyło się posiedzenie Komisji Zdrowia. Pani 

próbowała wzywać tam radcę. My wyszliśmy, bo wniosek Komisji, powtarzam - był jednoznaczny, 

jednoznaczny, tak jak powiedziałem 4 za, 2 przeciw, 1 wstrzymujący się. Proszę powiedzieć Państwo, 

którzy głosowali. Czy ja mówię nieprawdę - członkowie Komisji? 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Zgadza się, 

przepraszam w tej chwili dostałam informację, Radna Płonka, której w tej chwili nie ma na sali, była 

za przyjęciem tego wniosku. Zgadza się, przepraszam.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, dziękuję bardzo.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Fałszerstwa 

proszę nie zarzucać, bo przy takiej atmosferze i takim chaosie panującym na Komisji może 

się wydarzyć absolutnie wszystko. 
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo, skoro Pani wycofała 

się z tego, ja wycofuję to słowo.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: To jeszcze 

proszę o przeproszenie. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam. Proszę też o przeproszenie 

mnie, że Pani podała… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pan Radny 

Tadeusz Pająk.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Panie Przewodniczący, bardzo proszę o przerwę 

dla Klubu Radnych Platformy Obywatelskiej. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: I PSL-u. Dobrze, dziękuję 

bardzo, przyjmuję to. Ogłaszam… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Czy ja mogę w tej sprawie, żeby… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie, ale później… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: To będzie na ten temat. Ja powiem trzy 

krótkie żołnierskie…, o co tu chodzi w tej sprawie. Mogę?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny proszę, 

ale trzy zdania.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę Państwa, gmina Szprotawa złożyła 

wniosek zaopiniowany pozytywnie przez starostę, aby dofinansować powstanie ośrodka, ZAZ-u, 

Zakładu Aktywizacji Zawodowej. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam, 

ale my mamy to po raz drugi na Sejmiku. My już znamy temat. 
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Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Tak, ale teraz tak podniesiono, ten wniosek 

pozytywnie został zaopiniowany, jednocześnie starosta dodała, że gmina, która…, starostwo, które 

kiedyś przekazało ten budynek dla gminy wycofuje, odwołuje tę darowiznę. Sprawa nie jest w sądzie, 

w księdze wieczystej jest wpisane - gmina Szprotawa i jedynie księga wieczysta jest dokumentem 

własności i nie ma innego dokumentu własności, są to po prostu wewnętrzne rozgrywki Szprotawy 

z Żaganiem. Dlatego jeszcze jeden argument - na te pieniądze ma być rozpisany konkurs, do końca 

roku, nie wiem kiedy my zrobimy. Burmistrz był na posiedzeniu Komisji i zadeklarował, że absolutnie 

te pieniądze jest przygotowany wykorzystać. Ponadto, gdyby rzeczywiście były jakieś, tam z tym 

budynkiem, bo to jest zdarzenie przyszłe i niepewne, to on te pieniądze odda, a nadto starostwo 

bardzo pięknie zostanie wzbogacone, jeżeli ten budynek zostanie im zabrany, ponieważ będzie 

to budynek w lepszym stanie, bardziej bogatszy.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, trzy zdania były, 

nic burmistrz nie odda jak coś dostanie, także bądźmy tu realistami. Zapraszam Radnych Klubu PO 

i PSL-u do sali 108. Ogłaszam 15 minut przerwy do godz. 17:05. Dziękuję bardzo.     

 

przerwa 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę Państwa o zajęcie 

miejsc. Szanowni Państwo, wracamy do dalszych obrad. Odbyło się wspólne posiedzenie Klubów, 

teraz mamy opinię Komisji przedstawioną przez Panią Bożenę Osińską. Czy są jakieś wnioski do tej 

uchwały? Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma pytanie? Proszę, Pan Radny Pańtak. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę przegłosować najpierw najdalej idący 

wniosek z moją poprawką.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja, może poproszę Pana 

Wicemarszałka Macieja Szykułę o zabranie głosu. 

 

Wicemarszałek Województwa Lubuskiego Maciej Szykuła: Szanowny Panie Przewodniczący. 

Państwo Radni. Ja, przytoczę przepisy rozporządzenia i zdania z opinii starosty, jaka została 

załączona do wniosku. Rozporządzenie Ministra Pracy i Polityki Społecznej z dnia 17 lipca 2012 

w sprawie Zakładów Aktywności Zawodowej mówi, że gmina, powiat oraz fundacja, która składa 

wniosek, w tym wniosku powinna zawrzeć adres i dokument potwierdzający tytuł prawny do obiektu 
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lub lokalu przeznaczonego na zakład i w kolejnym punkcie - po uzyskaniu pozytywnej opinii starosty. 

We wniosku, który został złożony przez miasto i gminę Szprotawa akt notarialny mówił 

wytłuszczonym drukiem, że ten obiekt zostaje przekazany przez starostwo dla miasta pod warunkiem, 

że będzie w nim prowadzona działalność zakładu opieki zdrowotnej. W swojej opinii natomiast 

starosta napisał, że wyraża pozytywną opinię o potrzebie utworzenia zakładu, z uwagami. Druga 

uwaga mówi, że lokalizacja Zakładu Aktywności Zawodowej wskazana przez gminę Szprotawa budzi 

wątpliwości, gdyż budynek przy ulicy Niepodległości 10 w Szprotawie stanowi własność powiatu 

żagańskiego, a gmina Szprotawa włada nim bez tytułu prawnego. Aktualnie w Sądzie Okręgowym 

w Zielonej Górze toczy się postępowanie o wydanie wyżej wymienionego budynku powiatowi 

żagańskiemu. W związku z tym prawnie my nie mogliśmy pozytywnie tego wniosku rozpatrzyć. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Wobec 

tej sytuacji, ale Panie Radny ja wiem, że Pan dużo wie, dużo Pan mówi. Natomiast proponuję 

w tym momencie, ponieważ do tej uchwały nie ma jeszcze opinii Komisji Zdrowia. Proponuję, żeby 

w tym momencie Komisja zebrała się w pokoju 108 i wydała swoją opinię.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, Panie Przewodniczący. Proszę 

mi się pozwolić w sprawie Pana Marszałka wypowiedzieć. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To proszę, jeżeli mogę 

Panie Radny, ale moment. Ja tu jeszcze rządzę na tej sali. Tak, Pan zgłosił wniosek, ja proponuję 

teraz, żeby zachować porządek i dyscyplinę, bo jednak godzina jest już późna, żeby przegłosować 

Pana wniosek. Proszę teraz… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, ale jedno zdanie. Mam prawo 

wypowiedzenia się. Proszę, tak Pan pięknie przez 4 lata prowadzi. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę bardzo Panie 

Radny. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę Państwa, jedynym dokumentem, 

odwołuję się do autorytetu prawnego Pana adwokata Wiceprzewodniczącego. Jedynym dokumentem 

potwierdzającym własność jest wpis w księdze wieczystej. Czy Pan Marszałek kwestionuje, że gmina 
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Szprotawa jest wpisana w księdze wieczystej, pokazywałem to na posiedzeniu Komisji. W Internecie 

można w tej chwili sprawdzić. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. 

Jesteśmy gotowi do głosowania. Wobec tego proszę teraz sformułować wniosek, który będziemy 

głosować, Pana wniosek. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Sformułowałem go na piśmie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę, Pani Pracel.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam, wniosek jest sformułowany 

na piśmie i proszę odczytać go. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, ale czy to jest 

wniosek do uchwały, tak rozumiem. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Tak jest. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Kto ma ten wniosek.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam - w punkcie 2 tej uchwały 

zadania z zakresu rehabilitacji społecznej itd. w sprawie oraz organizacjom pozarządowym 

przeznaczyć na ZAZ, Zakład Aktywizacji Zawodowej w Szprotawie.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam, ale Pan 

Radny może wnosić wniosek tylko dotyczący uchwały.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: To jest w uchwale. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Pani Pracel - Radca 

Prawny. 
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Radca Prawny Elżbieta Pracel: Jeśli można, w tej chwili jesteśmy w punkcie obrad nad projektem 

uchwały, trwa procedowanie nad jej głosowaniem. Ewentualnie może być wprowadzona zmiana 

oczywiście do tej uchwały, natomiast w tej chwili czytam wniosek, w którym Komisja Zdrowia 

wnioskuje, żeby Zarząd przekazał część środków PFRON w wysokości 761 051 zł dla gminy 

Szprotawa. To nie jest formalny wniosek o wprowadzenie zmiany, wprowadzenie poprawki do tej 

uchwały, to jest po pierwsze. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo, punkt 2 ma brzmieć -

przekazanie do Szprotawy. Punkt 2 paragrafu 1. 

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Ale przepraszam, nawet jeśli taka poprawka do uchwały się 

pojawi… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Jest to wniosek Komisji… Komisji wniosek. 

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Przepraszam, nawet jeśli taka poprawka do uchwały się pojawi 

to w mojej ocenie nie może być ona przedmiotem głosowania dlatego, że nie jest to kompetencja 

Sejmiku. Sejmik zgodnie z art. 35 ustawy o rehabilitacji zawodowej, społecznej oraz zatrudnianiu 

osób niepełnosprawnych decyduje tylko i wyłącznie o wielkości środków przeznaczonych 

na określone zadania, zadania co do danej kategorii, czyli o określonej kwocie, np. w tym przypadku 

jak rozumiem chodzi o przekazanie środków na dofinansowanie kosztów tworzenia i działania 

Zakładów Aktywności Zawodowej, tylko i tylko tyle. Natomiast decyzja, co do przyznania określonych 

środków konkretnej gminie, następuje w trybie i na zasadach określonych rozporządzeniem, czyli 

właściwa jednostka po dokonaniu i ocenie - czy zostały spełnione wszystkie wymogi formalno-

prawne, które są w tym rozporządzeniu określone. Czyli Sejmik nie może podjąć decyzji o przyznaniu 

środków na rzecz danej jednostki, tylko na przekazaniu pewnej puli na określony cel, tylko tyle może 

Sejmik zdecydować.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo, jest to wniosek Komisji 

i proszę go przegłosować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Wobec tego, żeby 

nie było jakichkolwiek wątpliwości… Dziękuję Pani Pracel, będziemy z Panią współpracować 
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tu za moment. Natomiast proponuję tak - Pani Bożena Osińska zwoła teraz posiedzenie Komisji, żeby 

wydać opinię Komisji co do uchwały, która została przedstawiona przez Zarząd Województwa. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo, proszę przegłosować 

wniosek Panie Przewodniczący, następuje manipulacja. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę nie używać słów 

Panie Radny, przedostatnia sesja. Czy Pan słyszał wystąpienie Pani Pracel, w tym momencie. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Słyszałem i się z nim nie zgadzam, głęboko 

się nie zgadzam. Jestem Radcą Prawnym też… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Przepraszam Panie 

Radco Prawny, Panie Mecenasie, może się Pan z tym nie zgadzać, tu nie jest sala sądowa. Mówimy 

o faktach. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę przegłosować ten wniosek. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wobec tego Panie 

Radny...  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Komisja już podjęła stanowisko. Proszę 

nie manipulować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny 

nie przerywajmy sobie. Proszę teraz tak - Pani Przewodnicząca, proszę się wypowiedzieć. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Ja, jeszcze 

raz wrócę do tematu i przypomnę, że nie głosowaliśmy uchwały tylko głosowaliśmy…, nawet 

nie zastanawialiśmy się nad treścią uchwały, tylko głosowaliśmy odrębnie zgłoszony wniosek. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, 

przyjmuję to do wiadomości.   

 



14 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Natomiast 

uważam, że powinniśmy ten wniosek przegłosować i powinniśmy za chwilę spotkać się na Komisji. 

To będzie trwało 5 minut. Każdy ma prawo wyrazić swój pogląd.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze, ale ja proponuję 

teraz inną kolejność, po tym co usłyszałem od Pani Pracel, żeby była sprawa jasna. Proponuję teraz 

tak, żeby Komisja się zebrała, zapraszam członków Komisji Zdrowia do sali 108, żeby Komisja zajęła 

się… Panie Radny, można prosić o spokój. Komisja nie wydała opinii, co do projektu uchwały. 

Proszę, żeby Komisja… Proszę Pani Marszałek.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Manipulacja, jawna manipulacja. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Ja, mam taką propozycję, żebyśmy może 

szybciej procedowali nad tym tematem. To jednak wniosek Pana Radnego Pańtaka, bo znamy 

intencje Pana Radnego, powinien zostać jednak zmieniony. Kaziu - dlatego, że tobie chodzi 

o to, żeby pozostawić pewną pulę środków na ZAZ-y. To, co powiedziała Pani Prawnik, ma rację, 

że my nie możemy przyznać dofinansowania konkretnemu ośrodkowi, ale żeby przegłosować twój 

wniosek musiałbyś go zmienić po prostu. Już bez względu na wynik, ale żeby przyśpieszyć 

to procedowanie, bo my w tej chwili, koniec roku, chcemy te środki zagospodarować, zakontraktować, 

więc nie chcemy trzymać dalej tej puli na ZAZ-y, tylko te środki chcemy przenieść na bariery 

architektoniczne i na organizacje pozarządowe, żeby szybko jeszcze zrobić konkurs i nie oddawać 

pieniędzy do Warszawy. I z tego co wiem większość z nas to rozumie. Ty jednak chcesz, żeby 

pozostały środki na ZAZ-y, nie możesz wskazywać dla kogo… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie może tego zrobić. 

 

Marszałek Województwa Lubuskiego Elżbieta Polak: Forma wniosku, jego treść przepraszam, 

musiałaby ulec zmianie, żeby mógł być głosowany. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Dobrze z przekazaniem tych środków 

na ZAZ-y. Dokonuję taki wniosek.                                      
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Szanowni Państwo, 

mamy wniosek Pana Kazimierza Pańtaka, który został zmieniony. Proszę ten wniosek teraz głośno 

i wyraźnie powtórzyć.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę, aby w paragrafie 1, punkcie 2 - 

przeznaczenie środków, nie będę tu rozczytywał, były przeznaczone na Zakłady Aktywizacji 

Zawodowej. Ta kwota 761 051 zł.   

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Jesteśmy 

przygotowani? Moment, Panie muszą to zapisać. Ten wniosek zaraz przegłosujemy. Na Zakłady 

Aktywizacji Zawodowej, w kwocie 761 051 zł – tak jak jest w uchwale. Czyli na Zakłady Aktywizacji 

Zawodowej. Tylko to. Żeby przekazać tą kwotę na Zakłady Aktywizacji Zawodowej. Paragraf 1, punkt 2 

uchwały. Dobrze, dziękuję. Szanowni Państwo, proszę o zajęcie miejsc. Mamy wniosek Radnego 

Kazimierza Pańtaka, dotyczący przekazywania części środków, w wysokości 761 051 zł na Zakłady 

Aktywizacji Zawodowej. Chodzi o paragraf 1, punkt 2 uchwały. 

Kto z Państwa Radnych jest za wnioskiem Pana Kazimierza Pańtaka, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. 

Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 12, przeciw 11, wstrzymało się 0. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja przepraszam, ale ktoś 

nie głosował, bo na sali… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Dziękuję bardzo. Wynik głosowania jest jasny. 

Nie ma obowiązku głosowania.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Zapraszam teraz 

członków Komisji Zdrowia do sali 108, żeby Komisja wydała opinię w sprawie uchwały.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo. Komisja w tej…, intencją 

było po tym wniosku pozytywnym. Taka jest intencja. Nie ma co przedłużać.  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Radny.  Czy Pan wie, 

że uchwała musi mieć opinię Komisji? To jest opinia Komisji, Panie Radny? Jako adwokat może się Pan 

tu pod tym podpisać? Proszę, zapraszam członków Komisji Zdrowia do sali… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam. Komisja dała wniosek, który 

jest… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale ja nie udzieliłem Panu 

głosu. Proszę. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Tadeusz Pająk: Panie Przewodniczący. Ale chyba coś jest nie tak, 

bo Radnych wszystkich jest 25, głosów oddanych było 23. Rozumiem, że dwie osoby nie głosowały, 

a wszyscy twierdzą, że głosowali.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wiem o tym. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Nie ma obowiązku głosowania.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. W systemie 

elektronicznym i tak będziemy wiedzieli, kto jak głosuje, ale nie będziemy liczyć głosów teraz. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Leszek Turczyniak: Panie Przewodniczący, może technicznie coś 

nawaliło. Trzeba sprawdzić.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Proponuję 

powtórzyć głosowanie. Mamy 25 Radnych.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Wysoki Sądzie. Wysoki Sejmiku. Zdecydowany 

sprzeciw… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie udzielam głosu. Ja nie 

jestem Wysokim Sądem jeszcze. Powtarzamy głosowanie ze względów technicznych. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Nie, nie. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Doszło do tego, że Radni 

nie głosowali.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Mają prawo nie głosować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale Radni np. z SLD 

nie głosowali. Jak sądzę, jak się domyślam. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę wyświetlić, jak kto głosował.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, proszę 

teraz powtarzamy głosowanie.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, jest to manipulacja. 

Mówiłem, że trzymał Pan formę przez prawie cztery lata. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Ja składam 

wniosek formalny, z tego względu, że na sali jest 25 Radnych, a głosowało tylko 23, o powtórzenie 

głosowania. Dziękuję. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Ale zaraz, zaraz. Jeśli można. Proszę sobie 

spojrzeć do Statutu, jakie są zapisane…, czy czego dotyczą zapisy reasumpcji głosowania. No, na jakiej 

podstawie?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ze względów technicznych. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Jakich technicznych względów? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę opublikować Panie Przewodniczący. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: U Was to jest tak, jak jest głosowanie 

niepomyślne, to są techniczne błędy. Jak jest głosowanie po myśli, to nikt więcej nie ma nic 

do powiedzenia. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Panie Przewodniczący, 

mam pytanie – czy ktoś z Państwa nie głosował? Wszyscy głosowali. I to jest odpowiedź. 

Na 25 Radnych nie zadziałały urządzenia. Panie Radny, nie udzielam głosu. Proszę już przestać. 

Powtarzamy głosowanie nad tym wnioskiem jeszcze raz. Na mój wniosek. 

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Przepraszam, Panie Przewodniczący. Czy można? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę.  

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Bo zdaje się, że wkradła się tutaj pewna niejasność. Ja zrozumiałam, 

że wniosek Pana Pańtaka był o nadanie nowego brzemienia w paragrafie 1, punkt 2. Tak? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Paragraf 1, punkt 2. Tak. 

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: Punkt drugi. No dobrze. Ale mamy, w tej chwili, w punkcie 2 określone 

zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej osób niepełnosprawnych, zlecanych fundacjom 

i organizacjom pozarządowym. Czy to oznacza, że to zadanie zostało zastąpione zadaniem w sprawie 

dofinansowania zakładów? To ten wynik głosowania oznacza po prostu, że tego zadania nie ma. 

Czy o to chodziło? 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Proszę nie manipulować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: No tak. 

 

Radca Prawny Elżbieta Pracel: To w takim razie, ta poprawka skutkowałaby tym, że nadal byłyby 

punkty 1 i 2. Z tym, że 1 dotyczący dofinansowania robót, a 2 dofinansowania zakładów. Więc wyleciały, 

przepraszam, że tak użyję kolokwialnego słowa, środki przeznaczone na zadania z zakresu rehabilitacji.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Bo więcej nie ma środków. To wyczerpuje 

100% środków na ten rok.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To co, powtarzamy 

głosowanie?  
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Radca Prawny Elżbieta Pracel: Tu jest zbyt dużo niejasności Panie Przewodniczący. Trzeba 

naprawdę sprecyzować wniosek, żeby Radni wiedzieli nad czym głosują i jaki będzie wynik tego 

głosowania i jakie są środki… 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam bardzo. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ale ja nie udzielam Panu 

głosu, bo to już jest za dużo. To nie jest Sąd. 

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: To jest skandal, co się dzieje tutaj. 

Po pierwsze, nie ma, wniosek… Jaka jest podstawa? Proszę podać podstawę statutową – odczytać 

przepis statutu o reasumpcji.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę teraz tak. 

Ze względów technicznych, ponieważ Radni, którzy siedzą na sali nie podnieśli ręki, że żaden z nich nie 

głosował. Twierdzą, że wszyscy głosowali – wobec tego nastąpiła awaria urządzeń. Dobrze. Proszę 

przygotować wniosek już teraz. Rzucić go na ekran. Powtórnie przystępujemy do głosowania.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Przepraszam. Nie możliwe jest głosowanie. 

Najpierw musi być przegłosowany wniosek o reasumpcję. Nie można głosować drugi raz. Musi 

być uwzględniony wniosek o reasumpcję, dopiero można głosować.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. Głosujemy.   

 

Radny Województwa Lubuskiego Edward Fedko: Nie głosujemy. Proszę o przerwę. W imieniu Klubu 

zgłaszam wniosek o przerwę.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Wobec tego, teraz tak. 

Skoro prosimy o przerwę to teraz ogłaszam przerwę 10 minut i proszę, żeby Komisja Zdrowia udała 

się do sali 108 i tam wydała opinię w sprawie uchwały przedstawionej dla Sejmiku. Dziękuję bardzo. 

Interesuje mnie opinia Komisji w sprawie uchwały tutaj przedstawionej.  

 

przerwa 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo. 

Zapraszam Szanownych Państwa Radnych. Proszę zajmować miejsca. Jesteśmy w punkcie 5a. 

Przegłosowaliśmy wniosek Pana Radnego Pańtaka, ale po konsultacjach mamy opinię Komisji. 

Ja jeszcze dokończę tylko to, co tutaj mam. Proszę Panią Radną Bożenę Osińską o przedstawienie 

opinii Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych. 

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych Bożena Osińska: Na Komisji 

Zdrowia Radny Pańtak wniósł propozycję poprawki do dotychczasowej uchwały i uchwała ze zmianą 

w ustępie 2, paragraf 1 – dotycząca przeniesienia środków w wysokości 761 051 zł na zadania 

realizowane przez ZAZ-y została zaopiniowana pozytywnie, stosunkiem 4:3 - 3 przeciw, 4 za. 

 

Negatywna opina Komisji do pierwotnego projektu uchwały przyjętego przez Zarząd Województwa 

Lubuskiego stanowi załącznik nr 20 do protokołu (zgodnie ze stanem faktycznym dopisała 

protokolantka - Ewa Bieniarz). 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję Pani 

Przewodnicząca. To znaczy, powiem w ten sposób. Na dzień dzisiejszy, żeby panował tutaj porządek. 

Jest uchwała pierwotna z marca. Teraz mamy drugą uchwałę, którą Zarząd zmienił i dopisał 

w paragrafie te kwoty. Pan Radny Pańtak domagał się na Zakłady Aktywizacji Zawodowych. Tak? 

I teraz sprawa jest dla nas niejasna. Mam pewne problemy, ponieważ część tych pieniędzy, jak 

Państwo wiedzą, już wydaliśmy. Druga część zostaje i proponuję, jest wniosek Pani Marszałek 

i Zarządu o wycofanie tej uchwały z obrad, doprecyzowanie jej i wprowadzenie na sesji 20 października. 

Tak, żebyśmy nie popełnili żadnego błędu. Na sesji 20-go. Część środków jest już wydana. I teraz 

na sesji proszę również pamiętać o tym, żeby była opinia Komisji w stosunku do treści uchwały 

zaproponowanej przez Zarząd. Proszę, Pan Dyrektor Jakub Piosik.  Pan Dyrektor, a później Pan Radny 

Pańtak.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Panie Przewodniczący, może nie będzie 

potrzeba Pana Piosika, bo ja popieram ten wniosek, ponieważ Pani Marszałek przyrzekła, że będzie 

uwzględnione… 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: To znaczy, Panie Radny. 

Ja bym z tym przyrzeczeniem Pani Marszałek poczekał, bo ja byłem na rozmowie akurat w tej części 
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i jestem tu bardzo ostrożny w szafowaniu przyrzeczeniem, natomiast proszę Pana Dyrektora 

merytorycznie wyjaśnić i przedstawić sprawę jasno.   

 

Dyrektor Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej Jakub Piosik: Panie Przewodniczący. Pani 

Marszałek. Szanowni Radni. Na tą chwilę, z tej puli 3 mln 590 tys. pozostała do wydania, do końca roku 

kwota 880 tys. I tą kwotą powinniśmy się w najbliższym czasie zająć, żeby nie popełnić błędu.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo. Opinia 

Komisji jest negatywna. Jest wniosek Pani Marszałek, jako Przewodniczącej Zarządu, o wycofanie 

tej uchwały z porządku dzisiejszej sesji. Ta uchwała zostanie przerobiona ponownie i przedstawiona 

na sesji 20 października. Przegłosujemy, tak? Jesteśmy gotowi? 

Kto z Państwa Radnych jest za wycofaniem uchwały - druk nr 648, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto 

się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 25, przeciw 1, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została wycofana z porządku obrad dzisiejszej sesji.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Do punktu 6 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego 

na 2014 rok – druk nr 635. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik 

Józefę Chalecką. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza 

o przedstawienie opinii Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś 

do projektu uchwały ma uwagi lub pytania z Państwa Radnych? Nie ma. Wobec braku uwag projekt 
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uchwały w sprawie dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2014 rok – druk 

nr 635, poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony.  

Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 1, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/619/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

dokonania zmian uchwały budżetowej Województwa Lubuskiego na 2014 rok stanowi załącznik nr 25 

do protokołu. 

 

Do punktu 7 

Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa 

Lubuskiego na lata 2014-2029 – druk nr 636. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Mamy Panią Skarbnik 

Józefę Chalecką. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Proszę Pana Mirosława Marcinkiewicza 

o opinię Komisji.  

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia Komisji pozytywna. 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Czy ktoś 

z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie ma. Wobec braku uwag i pytań projekt uchwały 

w sprawie dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2014 -

2029 – druk nr 636, poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk 

zielony. Kto jest przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 
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Wynik głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/620/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

dokonania zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa Lubuskiego na lata 2014-2029 

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Do punktu 8 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminom na dofinansowanie 

zimowego utrzymania w sezonie 2014/2015 odcinków dróg gminnych stanowiących uprzednio 

przebieg drogi krajowej nr 3 – druk nr 637. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Na sali jest Pan Zdzisław 

Smoła - Dyrektor Departamentu Infrastruktury i Komunikacji. Czy są wystąpienia klubowe? Proszę, Pan 

Radny Edward Fedko. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Przewodniczący Klubu Radnych SLD Edward Fedko: Panie Przewodniczący. Wysoki Sejmiku. 

Ta uchwała, którą dzisiaj, mam nadzieję, podejmiemy jest wynikiem pewnego kompromisu, który 

zmierza ku temu, aby wesprzeć samorządy gmin, które z mocy prawa przejęły odcinki dawnej drogi 

krajowej nr 3, w związku z wybudowaniem drogi ekspresowej S3. Rozmowy na ten temat trwały od lipca 

ubiegłego roku i cieszę się, że doszliśmy do kompromisu. Ja bezpośrednio w tych rozmowach również 

brałem udział. Zresztą interpelowałem w tej sprawie wiele razy i cieszę się bardzo, że Zarząd podjął 

tą inicjatywę i wesprze samorządy lokalne, które z mocy prawa – jak już mówiłem, przejęły te drogi 

i otrzymają środki finansowe na utrzymanie dróg gminnych do czasu rozstrzygnięcia przez Trybunał 

Konstytucyjny skierowanej przez Prezydenta RP ustawy z 13 września ubiegłego roku o drogach 

publicznych. Także Klub mój będzie głosował za przyjęciem tej uchwały.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję bardzo, ale nie 

rozumiem jak Klub – czyli Klub popiera Zarząd Województwa i Panią Marszałek. To dziękuję bardzo. 

Ale nie widzę żadnych fleszy w tym momencie. Także proszę może tą wypowiedź nagrać, że Klub 

Radnych SLD popiera Zarząd Województwa. Dziękuję bardzo. Tak. Umieścimy to na Facebooku 

i na Twitterze, także spokojnie – to wystąpienie. Proszę Pana Roberta Palucha o opinię Komisji 

Gospodarki.   
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Rozwoju Województwa Robert Paluch: Opinia pozytywna. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dziękuję. Proszę Pana 

Mirosława Marcinkiewicza o opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Mirosław Marcinkiewicz: Opinia też pozytywna, mimo 

braku tych fleszy.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Tak. Dziękuję. Do Pana 

Tadeusza Pająka – rozumiem, że Klub Radnych PO też popiera to stanowisko? Dobrze. Czy ktoś 

z Państwa Radnych ma pytania lub uwagi? Nie ma. Wobec braku pytań i uwag projekt uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminom na dofinansowanie zimowego utrzymania w sezonie 

2014/2015 odcinków dróg gminnych stanowiących uprzednio przebieg drogi krajowej nr 3 – druk nr 637, 

poddaję pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, 

proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 24, przeciw 0, wstrzymało się 0. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/621/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Gminom na dofinansowanie zimowego utrzymania w sezonie 2014/2015 

odcinków dróg gminnych stanowiących uprzednio przebieg drogi krajowej nr 3 stanowi załącznik nr 34 

do protokołu. 

 

Do punktu 9 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa 

Lubuskiego” – druk nr 638. 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Odbyło się dzisiaj 

posiedzenie Kapituły „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego”. Efektem jest 

przedstawiony projekt uchwały. Czy są wystąpienia klubowe? Nie ma. Czy ktoś z Państwa Radnych 

ma pytania lub uwagi? Nie ma. Wobec braku pytań i uwag projekt uchwały w sprawie nadania 

„Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” – druk nr 638, poddaję 

pod głosowanie. Kto jest za, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest przeciw, proszę 

podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę i nacisnąć 

przycisk niebieski. 

Za 22, przeciw 0, wstrzymał się 1. 

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

Uchwała Nr LIII/622/14 Sejmiku Województwa Lubuskiego z dnia 8 października 2014 r. w sprawie 

nadania „Odznaki Honorowej za Zasługi dla Województwa Lubuskiego” stanowi załącznik nr 37 

do protokołu. 

 

Do punktu 10 

Przyjęcie protokołu z LII sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Protokół z LII sesji Sejmiku 

był dostępny do wglądu na serwerze oraz podczas dzisiejszej sesji. Czy mają Państwo pytania, uwagi 

do przedstawionego protokołu, który był w Internecie i na stole Biura Sejmiku?  Nie ma. 

Rozpoczynamy głosowanie. 

Kto z Państwa jest za przyjęciem protokołu, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk zielony. Kto jest 

przeciw, proszę podnieść rękę i nacisnąć przycisk czerwony. Kto się wstrzymał, proszę podnieść rękę 

i nacisnąć przycisk niebieski. Proszę nie odchodzić jeszcze. Szanowni Państwo Radni, jakaś 

dyscyplina obowiązuje tutaj.  

Za 18, przeciw 0, wstrzymało się 2. 

Stwierdzam, że protokół z LII sesji Sejmiku został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 
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Do punktu 10 

Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Szanowni Państwo, 

18 października o godz. 11:00 odbędzie się VI Lubuski Kongres Kobiet. Pomieszczenia Biura Sejmiku 

w dniu kongresu „opanują” kobiety z pasją i będą tam prezentować swoje rękodzieła. Także w gabinecie 

nie będzie można palić – od razu ostrzegam.  

Uprzejmie informuję, iż 18 września do Biura Sejmiku wpłynęła interpelacja Radnej Pani Mirosławy 

Winnickiej w sprawie Portu Lotniczego Zielona Góra/Babimost.  

Szanowni Państwo, proszę o przygotowanie do zwrotu otrzymanych na początku kadencji laptopów 

wraz z wyposażeniem. Jeżeli nie zaistnieje konieczność zorganizowania jeszcze jednej sesji, laptopy 

pracownik Biura Sejmiku przyjmować będzie od 20 października. Pracownicy Wydziału Informatyki 

sprawdzą ich stan techniczny. Dokładna ocena umożliwi podjęcie decyzji, co do dalszego 

ich użytkowania. I teraz tak. Krótka wzmianka. Chcę powiedzieć, że sprawa laptopów absorbowała mnie 

bardzo, bo byłem indagowany przez naszych kochanych Radnych wszystkich maści – kobiet 

i mężczyzn, żeby je zatrzymać. Wszyscy Państwo otrzymali przygotowaną przez radcę opinię prawną. 

Proszę zapoznać się z tym. Nie przyjmuję tutaj żadnych uwag. Kadencja Radnych trwa do 21 listopada 

2014 roku, jednak ze względów technicznych, mam nadzieję, że te stare, zużyte laptopy, które Państwu 

się do niczego nie przydadzą, zostaną zwrócone na ostatniej sesji – 20 października. Taka jest moja 

decyzja. Nie będę tolerował, nie chcę słyszeć, że na laptopach znajdują się dane prywatne, ponieważ 

można je zgrać na pendrive, wyczyścić dysk. A jak ktoś chce to może w tym uczestniczyć, być przy 

pracowniku, który będzie to wszystko czyścił. Te laptopy są laptopami zużytymi. Służyły nam przez 

4 lata – wydaliśmy dosyć dużo pieniędzy. Wiele pracy włożyła tu Pani Dyrektor Elżbieta Smykał, która 

musiała się zorientować jak to wygląda w całym kraju – w poszczególnych województwach. Najbardziej 

podoba mi się województwo łódzkie, gdzie laptopów dla Radnych nie było i nie było tych problemów. 

Natomiast tutaj od razu mówię, że długo się nad tym zastanawialiśmy. Mamy opinię radców prawnych. 

Nie przyjmuję żadnych uwag i żadnych innych propozycji, poza opinią, którą otrzymaliśmy, która 

dla Państwa jest również do wglądu. Nie przedłużam również, Panie Radny, terminu oddania laptopów 

– do 21 listopada. Tylko proponuję, żeby to był 20 październik. Nie prowadzimy na laptopach żadnych 

kampanii. Musimy je zwrócić i sprawa załatwiona. Następni Radni to otrzymają. Czy Pan Radny Pańtak 

chce coś, oprócz tego, co ja już powiedziałem, chce Pan zabrać w tej sprawie głos? Proszę.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Kazimierz Pańtak: Tak, bo Pan bardzo mądrze mówi. Tylko proszę 

mi powiedzieć, jaka jest sankcja, jeżeli ktoś nie zda tego laptopa do 20 października?  
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Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Nie skomentuję tego.  

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Panie Przewodniczący, jeszcze pytanie 

dla samej zasady. Na jakiej podstawie Pan Przewodniczący określił, że 20-go? Z tego, co się orientuję, 

do listopada jestem Radnym i proszę mi powiedzieć, dlaczego zabiera mi się narzędzie pracy, które 

autentycznie wykorzystuję? Nie bardzo rozumiem. Proszę podać, dlaczego 20-go? Jestem za tym, żeby 

zwrócić – jak najbardziej. Wyczyszczę elegancko. Tylko, dlaczego 20-go października mam to zrobić? 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Bo to jest ostatnia sesja 

Sejmiku, Panie Radny.    

 

Radny Województwa Lubuskiego Mirosław Marcinkiewicz: Ale przepraszam bardzo. Ja Radnym  

nie przestaję być, póki co, 20-go tylko trochę później. 

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Dobrze. To… 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: A ja mogę jeszcze 

coś powiedzieć?  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Proszę. 

 

Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tadeusz Ardelli: Z opinii wynika, że nie 

możemy tych laptopów kupić, ponieważ jesteśmy Radnymi, ale po 20-tym przestaniemy być. Potem 

możemy kupić.  

 

Przewodniczący Sejmiku Województwa Lubuskiego Tomasz Możejko: Ja powiem tak. Radni, 

ci, którzy znajdą się tutaj na sali tego 25-go listopada, albo 26-go, kiedy będzie pierwsza sesja Sejmiku, 

którą ja jeszcze będę zwoływał, to otrzymają (ale to jest ta ostatnia, bo nową zwołuje stary 

Przewodniczący, że tak powiem) to powiem krótko - otrzymają w nagrodę te stare laptopy, będziecie 

się męczyć cztery lata. I to jest sankcja. A nowi radni dostaną nowe.  

Dobrze. Szanowni Państwo, pragnę poinformować Państwa, że następna sesja odbędzie 

się 20 października, to jest poniedziałek, tutaj w sali Urzędu Marszałkowskiego, o godzinie 13.00. Nawet 

jak będzie, bo będą posiedzenia klubów, będą najprawdopodobniej jeszcze komisje – ta uchwała plus 




